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Kalorikus mérnökképzés

Lévai  András  akadémikus,  az  ERŐTERV  és  a  BME  Hőerőművek  Tanszékének  alapítója  és  első
igazgatója ill. tanszékvezető professzora 1988-ban volt 80 éves. A Műegyetem Gépészmérnöki Kara
az Energetika Tanszék irányításával emlékülést szervezett a professzor úr tiszteletére. Ez alkalommal
egy emlékkötet is megjelent, amelyben elsősorban a professzor úr volt munkatársai által írt szakmai
írások jelentek meg. Ekkor az MVM-ben dolgoztam, és felkérést kaptam, hogy írjak egy cikket az
emlékkötetbe. Az alábbi cikket küldtem el, amely a bíráló hangneme miatt azonban nem kerülhetett
be a kötetbe.

Most  mást  keresgélve  bukkantam  rá.  Nem  is  emlékeztem  már,  hogy  egy  másolati  példánya
megmaradt sok más egyéb, ma már dokumentum értékű írásaim között.

Úgy vélem, hogy mások számára is érdekesek lehetnek az akkori aggódásaim, ugyanis a cikkben a
kalorikus mérnökképzéssel kapcsolatos gondolataimat fűztem csokorba, amelynek 20 éven keresztül
oktatóként magam is szolgálója voltam.

Úgy gondoltam, hogy e 35 éve készült írás helyet kaphat itt a honlapon az Újraolvasás rovatban.
Ugyanis a felvetett problémák és bírálatok ma aktuálisabbak, mint valaha voltak. Joggal kérdezhetem,
hogy  vajon  a  hazai  energetikában a  rendszerváltozástól  napjainkig  milyen  szerepe  volt  és  van  a
szakmaiságnak?  A  Lévai-iskola  képviselői  lassan  mind  eltávoznak,  szellemiségét  magukkal  viszik.
Valaki feltérképezhetné, hogy a rendszerváltozás után ki-mindenki irányította és képviselte a hazai
energetikát?  Meglepő  eredményre  jutna.  Vagy  mégsem,  hiszen  az  egész  világon,  különösen
Európában rekesztik ki tudatosan a szakembereket a szakpolitikából. Meg is látszik, hiszen szakmailag
szélsőségesnek tekinthető stratégiákkal (Energiewende!) összekovácsolták az energiaválságot. Nem
kellene itthon ezt az utat bejárni.  Franciaországban - okulva az energiaszűkösségből -  felébredt a
kormány,  szövetségre  lépett  a  ma  már  újra  többségi  állami  tulajdonban  levő  EdF-fel  és  új
atomerőművi stratégiát hirdetett meg.

Hát akkor nézzük a cikket, elnézést kérve a rossz minőségért, de a hitelesség kedvéért az előkerült
másolatot csatolom.












